
Kære Hanne Schmidt 
 
Vi vil gerne takke for den positive modtagelse vi fik i Sundhedsudvalget ved mødet torsdag d. 2 marts. Med 
de 15 minutter måtte vi prioritere og fik derfor ikke lejlighed til at uddybe to problematikker. Hvis det er 
muligt, må du gerne sende dette videre til udvalget: 
 

1. Vedr. autorisation af speciallæger vil vi foreslå at der allerede under godkendelsen af dokumentation 

hos Styrelsen for Patientsikkerhed i samarbejde med Sekretariater for Lægelig Videreuddannelse og 

Sundhedsstyrelsen tages stilling til mulig meritoverførsel, således at der gennem en 6- måneders 

speciale evalueringsansættelse kan laves en konkret anbefaling til hvilke kompetencer fra de danske 

specialekrav den pågældende læge mangler og derfor skal opfylde inden speciale autorisation kan 

gives. Man ser f.eks. ofte at udenlandske specialuddannelser har mere fokus på specialet og ikke har 

samme krav til den almene uddannelse som i Danmark (intern medicin og kirurgi etc.). Det vil typisk 

være de store regionale og universitetshospitaler der således skal tilbyde speciale-

evalueringsansættelser. Efter vurderingen om de evt. manglende kompetencer i forhold til de danske 

specialekrav, kan disse læger hurtigt optrænes og godkendes, så de kan stå til rådighed for 

sundhedsvæsnet i deres speciale, og ikke som nu skal igennem en KBU. 

Videreuddannelsessekretariaterne skal inddrages aktivt i dette arbejde. 

2. Endelig nævnte vi heller ikke at hvor en lægeeksamen fra et EU-land godkendes automatisk gælder 

dette ikke for læger med en eksamen fra et EU land – men statsborgerskab fra et land uden for EU. 

Det er således statsborgerskab og ikke den faglige kunnen der bestemmer autorisationsforløbet i 

Danmark.  

 
Vi står selvfølgelig til rådighed hvis der er yderligere spørgsmål eller andet vi kan gøre! 
 
Mvh 
 
Birte Holm Sørensen, MD, MPH 
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